
 

 

Enkel fråga till Kommunfullmäktiges 

ordförande Marie-Louise Rönnmark 

gällande militära fordon på 

nationaldagsfirandet på Gammlia 

 

Till Umeå kommunfullmäktige 

2015-06-15 

 

I Kommunfullmäktige 27 april i år diskuterades lämpligheten av att ha 

försvarsmakten som en del av nationaldagsfirandet på Gammlia. 

Vänsterpartiet uttryckte sitt motstånd mot detta, då vi anser att en 

maktdemonstration och ett förhärligande av militära förmågor inte hör 

hemma på en familjefest. 

 

Många nationaldagar runt om i världen firas till minne om nyvunnen fred, 

självständighet och frihet från just militär ockupation. 

Militärmaktdemonstrationer av typen som var traditionella i Sovjetunionen och 

vars tradition har behållits i Ryssland under Putins regim, anser inte vi att Umeå 

bör ta efter. 

 

Därför var vi också nöjda när kommunfullmäktiges ordförande från talarstolen 

den 27 april avfärdade närvaron av militära fordon på Gammlia. För att citera 

exakt föll orden så här: ”Stridsvagnar? Det var ju på nittitalet vi lade ner, och 

stridsvagnar har ju inte funnits i Umeå sedan dess. Har aldrig funnits, säger de 

som var med. De finns ju uppe i Boden. Inte fraktar man ner några stridsvagnar 

till Umeå till 6 juni-firandet, alltså det är sådan historielöshet här som är 

jättetråkig.”  

 

Döm då om min besvikelse när jag måndag den 8 juni ser VK:s förstasida 

prydas av en bild från nationaldagsfirandet på Gammlia, föreställande just barn 

som lyfts in i ett militärfordon av en soldat i uniform. 

 

Därför frågar jag: 

 

- Var det din intention att vilseleda kommunfullmäktige den 27 

april, eller berodde ditt uttalande på okunskap? 

 

 

Ulrika Edman 

Vänsterpartiet
 


